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Mats Gerdau (M) 
Helene Skantze (M) 
Hans Peters (C) 
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Andreas Andersson (S) §§ 7-11 
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Christina Ståldal (NL) 
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Närvarande råd: 
 
 
Övriga 
deltagare:  

Oppositionsråd Sidney Holm (MP) 
Kommunalråd Cathrin Bergenstråhle (M) 
 
Lena Dahlstedt, Sidrah Schaider, Einar Fransson, Anette Böe, Mats 
Bohman, Frank Langenfeld, Leif Lybeck, Anders Börjesson, Hans-
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Manouchehr och Astrid Andersson 

 
 

Utses att justera Mikael Carlsson  
Justeringsdatum 11 februari 2021 Paragrafer 1 - 11 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Mikael Carlsson 

 
  



 
2 (27) 

 9 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 9 februari 2021 
Anslaget sätts upp 12 februari 2021 
Anslaget tas ned 8 mars 2021 
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 Nämndsekreterare 
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§ 1 KFKS 2021/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSVU 2021-02-09 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Återrapportering av anpassningar och åtgärder 
på Nackas kommunala högstadieskolor med 
anledning av Covid-19 
KFKS 2021/120 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör, Välfärd 
Skola 

Övrigt 
 

Barn-och elevombudet: Begäran om 
komplettering Vilans skola, dnr SI 2020:7764 
KFKS 2020/1117 (relaterat KFKS 2020/162) 

Åsa Portelius, rektor 

Beslut om avstängning Björknässkolan 
KFKS 2020/1126 

Monika Neuman, rektor 

Beslut om avstängning, Björknässkolan 
KFKS 2020/1132 

Monika Neuman, rektor 

Skolinspektionen: Beslut att överlämna uppgifter 
till Nacka kommun för utredning (CSU), dnr SI 
2020 5603  
KFKS 2020 965 

Einar Fransson, 
produktionsdirektör, Välfärd 
Skola 

Skolinspektionen: Beslut att överlämna uppgifter 
till Nacka kommun för klagomålsutredning Järla 
skola 
KFKS 2021/89  

Einar Fransson, 
produktionsdirektör, Välfärd 
Skola 

 
- - - - - 
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§ 2 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSVU 2021-02-09 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Informationshanteringsplan för 

hantering av kunds dokumentation 
inom affärsområde äldre, välfärd 
samhällsservice 2002-2017, 
inkl.bilaga.  
KFKS 2020/1130 

Henrik Feldhusen,  
Biträdande 
produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice,  

2020-12-15 

2.  Tillfällig övergång till fjärr- och 
distansundervisning i högstadierna 
vid Nackas kommunala 
grundskolor samt möjlighet till 
undantag  
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens 
ordförande  

2020-12-11 

3.  Komplettering till Barn- och 
elevombudet dnr SI 2020:7764 
gällande 
Vilans skola  
KFKS 2020/1117 

Einar Fransson, 
Produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2020-12-14 

4.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd  

skola 2020   
KFKS 2019/1100 

Einar Fransson, 
Produktionsdirektör 
Välfärd skola  

2020-12-15 

5.  Redovisning till Skolinspektionen 
av Nacka kommuns 
klagomålsutredning rörande de 
kommungemensamma särskilda 
undervisningsgrupper (CSU), inkl 
bilaga Bedömningsunderlag 
SI dnr 2020:5603 
KFKS 2020/965 

Einar Fransson 
Produktionsdirektör  
Välfärd skola 
 

2020-12-03 
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6.  Återrapportering av 
delegationsbeslut gällande 
kränkande behandling december 
2020 
KFKS 2021/79 

Linda Sundelin, 
utbildningsstrateg Välfärd 
skola 

2021-01-14 

7.  Tillfällig fjärr- och 
distansundervisning i högstadierna 
vid Nackas kommunala 
grundskolor för att begränsa 
antalet  
elever i skolenhetens lokaler samt 
trängsel i  
kollektivtrafiken 
KFKS 2020/235 

Einar Fransson 
Produktionsdirektör  
Välfärd skola 
 

2021-01-12 

8.  Förlängning av tillfällig omställning 
till distans- eller  
fjärrundervisning vid delvis 
stängning av Nackas  
kommunala gymnasieskolor 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-12-21 

9.  Delegering av beslutanderätt 
gällande distans- och  
fjärrundervisning i högstadierna 
vid Nackas kommunala  
grundskolor för att undvika 
trängsel i skolans lokaler  
eller kollektivtrafiken 
KFKS 2020/235 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-01-12 

10.  Tillfällig delvis fjärr-och 
distansundervisning vid Nackas 
kommunala gymnasieskolor 
KFKS 2020/235 

Einar Fransson 
Produktionsdirektör  
Välfärd skola 
 

2021-01-21 

11.  Fortsatt tillfällig fjärr- och 
distansundervisning i högstadierna 
vid Nackas kommunala 
grundskolor för att begränsa 
antalet elever i skolenhetens lokaler 
samt trängsel i kollektivtrafiken  
 

Einar Fransson 
Produktionsdirektör  
Välfärd skola 
 

2021-01-29 

12.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 

Anette Böe, 
produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 

2021-02-01 
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samhällsservice från 1 februari 
2021 
KFKS 2020/1062 

13.  Fullmakt ombud 
KFKS 2020/911 

Lena Dahlstedt, 
Stadsdirektör 

2020-01-29 

 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2020/308 

Årsbokslut 2020 för Välfärd samhällsservice 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar årsbokslut 2020 för Välfärd samhällsservice 
till protokollet. 
 

Ärende 
Året har helt och hållet dominerats av den pågående pandemin. Samtliga verksamheter, 
medarbetare och kunder har påverkats i mycket hög grad men trots det har 
produktionsområdet överlag levererat god service och omvårdnad. Utifrån den ovisshet 
och osäkerhet som rådde i pandemins inledningsskede har leveranserna under året i hög 
utsträckning varit över förväntan. Detta mycket tack vare stort engagemang och hårt arbete 
från medarbetare och chefer. Nacka kommun har all anledning att känna stolthet över de 
insatser som genomförts inom Välfärd samhällsservice under året. 
 
I första hand kommer alltid kundernas och medarbetarnas liv och hälsa och prioriteringar 
har gjorts enligt det. Exempelvis har bemanningen på de olika boendena prioriterats före 
bland annat öppna insatser. All övergripande kommunikation kring pandemin har 
samordnats med kommunen centralt och styrts på detaljnivå för att säkerställa följsamhet 
och kvalitet. 
 
Välfärd samhällsservice visar ett utfall för 2020 på +16,8 miljoner kronor, vilket är en stor 
förbättring jämfört med 2019, då utfallet uppgick till +1 miljon kronor. Utfallet innebär en 
positiv avvikelse mot budget med 7,4 miljoner kronor. 
 
Produktionsområdets verksamheter har under perioden varit påverkade av pandemin på 
olika sätt. Vård- och omsorgsverksamheterna har naturligtvis varit hårt drabbade i och med 
att de direkt hanterat risk för smitta och konstaterad smitta, medan kulturverksamheterna 
har behövt hantera fortsatt drift med de begränsningar Folkhälsomyndighetens 
restriktioner inneburit. 
 
Att produktionsområdet trots den negativa resultatpåverkan orsakad av pandemin ändå har 
ett bra ekonomiskt utfall, beror till stor del på att staten under perioden april till juli ersatt 
hela sjuklönekostnaden och under september till december delar av denna. Totalt har 
produktionsområdet under året belastats av sjuklön på 16,2 miljoner kronor. Statlig 
ersättning på 8,8 miljoner kronor gällande sjuklönekostnader har erhållits. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice, daterad den 26 januari 2021 
Bilaga Årsbokslut 2020 för Välfärd samhällsservice 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Välfärd 
samhällsservice – och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan vill rikta ett stort tack till all fantastisk personal i kommunen som ställt upp 
och många gånger gjort insatser utöver det normala för att få verksamheten att gå runt. De 
som arbetat med exempelvis de äldre i kommunen har med risk för egen hälsa och 
välbefinnande sett till att verksamheterna kunnat fungera trots allt. Man har under de tider 
vi tvingats ha besöksförbud på särskilda boenden gjort allt för att minska de negativa 
konsekvenserna hos de äldre. Personalen har verkligen funnits och finns i frontlinjen i vår 
kamp mot coronaviruset och i skyddet av våra äldre, Nackalistan hade gärna sett att en del 
av den vinst som VSS gör skulle ha delats ut till dessa hjältar som ett bevis på allas vår stora 
tacksamhet för deras insats.” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Att ”produktionsområdet” inte ens haft 60% av personalen tillsvidareanställd är under all 
kritik. Att det behövs extrapersonal i form av vikarier är förståelig, men siffran är 
fortfarande alldeles för låg. Ett sätt att se till att utbildad personal vill arbeta i Nacka är att 
se till att arbetsvillkoren är bra, och ett sätt att möta behovet av vikarier är att ha en 
vikariepool som kan möta behovet men ändå ha trygga anställningar. Socialdemokraterna 
hade i sitt budgetalternativ pengar för att stärka arbete. 
Regeringen har tagit ansvar med flera statsbidrag. Det har gjort att VSS och de flesta 
affärsområden trots allt kunnat hålla budget. Det bygger oss starkt för framtiden. 
Vi anser att det är mycket viktigt att barn och ungdomar får fortsätta hålla på med kultur 
och fritid och att dessa verksamheter måste hållas igång och att alla får tillgång utifrån sina 
förutsättningar och intressen.  
På sidan 14 i ärendet kan vi läsa ”Till följd av genomförd upphandling minskar antalet 
fritidsgårdar från sex till tre, vilket är kännbart”. Fritidsgårdar behövs, tillräckligt många 
över hela kommunen, men också öppettiderna är viktiga för att ge ungdomar möjlighet till 
en bra fritid.” 
 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2020/308 

Årsbokslut 2020 för Välfärd skola 
Muntlig redovisning 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutar att notera informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Produktionsdirektör Einar Fransson håller en muntlig presentation över årsbokslut 2020 
för Välfärd skola, utifrån följande punkter.  
 

• Ett mycket målmedvetet arbete för att nå en ekonomi i balans har genomförts 
inom alla verksamheter! 

• Budgeterat överskottsmål: +10,4 mnkr för 2020 (+10,3 mnkr 2019). 
• Årets resultat: +20,3 mnkr. 
• Utöver genomförda åtgärdsprogram har Corona och statsbidrag ytterligare påverkat 

resultatet positivt. 
• Välfärd skola hade en investeringsram om 40 miljoner kronor 2020. Välfärd skola 

nyttjade inte hela ramen och justerade därför investeringsprognosen i tertialbokslut 
1 till 30 miljoner kronor.  

• Under 2020 har Välfärd skola beviljat investeringar för 17,7 miljoner kronor.  
 

• Meritvärdet vårterminen 2020 är 269, vilket är en ökning med fem enheter jämfört 
med föregående år.   

• I årskurs 6 har eleverna 14,7 i genomsnittlig betygspoäng, något lägre än föregående 
läsår.  

• Gällande kunskapskravet i läsförståelse årskurs 1 har resultatet stigit till att 95 % når 
godkänd nivå.  

• På grund av Coronapandemin kunde nationella proven i årskurs 3, 6 och 9 inte 
fullföljas under vårterminen, varvid resultat från dessa saknas.  

• Andel behöriga till gymnasieskolans yrkesprogram är hög med 93 %, en ökning 
med två enheter. 

• Resultaten för gymnasieskolan ökade under 2020 där vi nu ser ett genomsnittligt 
betygssnitt om 15,5 (föregående år 15,3).  

 
• Korttidssjukfrånvaron 6,22 (2019 4,01). Coronapandemin har spelat en betydande 

roll i statistiken.  
• Nationella rekommendationer om att stanna hemma vid minsta symptom och att 

dessutom stanna hemma ett par dagar efter har påverkat statistiken.  



 
11 (27) 

 9 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
• Skolor och förskolor ska vara öppna- viktigt! Verksamheten ska fortgå. 
• Följt riktlinjer från dag ett- viktigt ställningstagande. 
• Krisorganisation aktiv sedan mars (mer eller mindre aktiv i vissa perioder). 
• En mycket stor utmaning för alla har varit att hålla distans i lokalerna.  
• Distansundervisning har fortlöpt bra. 
• Sjukfrånvaro hög i perioder. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Pandemin har inneburit en stor omställning för Nackas skolor och det är glädjande att 
ekonomin är stark trots pandemin. Det är dock så att Välfärd Skola under ganska lång tid 
inte lyckats uppnå ett flertal av de mål som satts upp för verksamheten. Nackas skolor 
behöver mer resurser för att kunna bedriva verksamheten bättre och nå upp till de uppsatta 
målnivåerna. Verksamheten får inte bli lidande när man samtidigt uppnår ekonomiska 
resultat långt över verksamhetens beslutade avkastningskrav. 
Välfärd skola verkar på ett mycket tillfredsställande sätt ha anpassat verksamheten till den 
pågående pandemin. Vi hoppas dock att elever som har behov fortsatt får den hjälp och 
det stöd de behöver. Ett sätt att utveckla verksamheten vore att ha en vikariepool med 
fastanställda för att minska personalomsättningen och antalet otrygga anställningar. Totalt 
sett verkar verksamheten skötas väl, vi hoppas det ser lite bra ut även när det kommer en 
sammanställd skriftlig redovisning.” 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2021/92 

Styrkort Välfärd skola 2021-2023 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutar att som Välfärd skolas styrkort 2021-2023 
ska gälla bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 20 januari 2021. 
 

Ärende 
Ett styrkort är en modell för uppföljning av resultat inom en verksamhet. I ett styrkort 
förespråkas att fokus ligger på en väl vald grupp av mått som sedan används för att 
kommunicera den strategiska inriktningen. Välfärd skola följer upp sin verksamhet med 
fokusområden, resultatindikatorer, målnivåer och utfallsnivåer. 
 
Välfärd skola har reviderat verksamhetens styrkort genom att komplettera med målnivåer 
för 2023 och resultatindikatorer och målnivåer för ”Särskolan” (grund- och 
gymnasiesärskolan) för 2021-2023. Vidare har målen för 2021-2023 justerats utifrån de 
målnivåer som beslutats för kommunstyrelsen (KS) och utbildningsnämnden (UBN) vid 
kommunfullmäktiges sammanträde om mål och budget 2021-2023 den 16 november 2020 
(§ 343). 
 
För KS har tidigare resultatindikatorer Utvecklingsindex medarbetare och Arbets- och hälsoindex 
medarbetare ersatts med Grundläggande värderingen genomsyrar och Total nöjdhet arbetssituationen. 
Välfärd skolas styrkort 2020-2023 är uppdaterat i linje med dessa förändringar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 20 januari 2021 
Bilaga 1 Välfärd skolas styrkort 2021-2023 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att Välfärd 
Skola får i uppdrag att ta fram resultatindikatorer kring följande områden: 
-Andel barngrupper i förskolan som når skolverkets rekommendationer kring barngruppers 
storlek uppdelat på ålderskategorierna 1-3 samt 4-5. 
-Sjukfrånvaro hos pedagogisk personal uppdelat på förskola, grundskola och gymnasieskola 
-Andelen pedagogisk personal som trivs på sin arbetsplats uppdelat på förskola, grundskola 
och gymnasieskola. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från Välfärd 
skola, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från Välfärd 
skola.  
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till Socialdemokraternas yrkande om tillägg till 
uppdrag att Välfärd Skola får i uppdrag att ta fram resultatindikatorer kring följande 
områden:  
• Andel barngrupper i förskolan som når skolverkets rekommendationer kring 
barngruppers storlek uppdelat på ålderskategorierna 1-3 samt 4-5.  
• Sjukfrånvaro hos pedagogisk personal uppdelat på förskola, grundskola och 
gymnasieskola  
•Andelen pedagogisk personal som trivs på sin arbetsplats uppdelat på förskola, grundskola 
och gymnasieskola.” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Det som mäts blir gjort. Nacka har länge haft problem med stora barngrupper i förskolan 
och det är något som behöver tas tag i på allvar. Vi har på detta möte fått en redovisning 
där Välfärd Skola visar upp ett stort positivt ekonomiskt resultat samtidigt som 
barngrupperna är stora på många platser. Det här är något som måste mätas för att arbetas 
med framöver. Vi vill även ha en bättre bild kring personalens villkor och trivsel för att 
kunna jobba med att förbättra dessa på sikt på alla nivåer i Nackas skolor.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ser med oro på att en majoritet av de uppsatta och uppmätta målen inte nås. 
Det är också med stor oro vi ser hur förklaringarna till att inte mål nås är att de är så högt 
satta. Har man den inställningen så sker inte en ordentlig analys av varför de inte nås, inga 
handlingsplaner för att nå målen tas heller fram om det är den förklaring man har. 
Nackalistan anser att kommunen i dagsläget inte har en fungerande målstyrning och att 
man bör se över och förbättra arbetet med detta.” 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2020/1109 

Avveckling Hästhagens förskola 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att Hästhagens förskola, tillhörande Järlahöjdens 
rektorsområde, avvecklas under våren 2021 med sista dag för verksamhet den 31 juli 2021. 
 

Ärende 
Hästhagens förskola är byggd 1968 och har nu stora investeringsbehov. Investeringarna 
som behövs för fortsatt drift av förskola i lokalerna i Hästhagen uppgår till cirka 4 400 000 
kronor – 5 100 000 kronor. Om investeringar ska göras i fastigheten blir avskrivningstiden 
ytterst kort. 
 
Det går idag 30 barn på förskolan och det arbetar 7 medarbetare. Av de barn som går på 
förskolan är det 17 barn som behöver välja en ny förskola till hösten 2021. Resten av 
barnen börjar i förskoleklass till hösten 2021. Det står idag 4 barn i kö till förskolan som 
vill ha plats till hösten 2021. Förskolan har kapacitet för 40 barn. Av förskolans barn är det 
13 som inte är folkbokförda i Hästhagen. Enligt den befolkningsprognos som finns för 
området Hästhagen tillkommer det inte förskolebarn de kommande åren. 
 
Vid en avveckling av Hästhagens förskola kommer samtliga barn att erbjudas en garanterad 
plats på förskolan Växthuset som ligger nära i Sickla. 
 
Hästhagen omsätter cirka 3,6 miljoner kronor år 2020. Hästhagens förskola har sedan 2018 
gått med underskott. Det finns inte en ekonomisk hållbarhet med de antal barn som idag 
går på förskolan. Utifrån befolkningsprognosen bedömer inte Välfärd skola att det kommer 
att förändras över tid.. Förskolan maxkapacitet är 40 barn och det bedöms inte finnas 
underlag för det antalet barn i området. 
 
Mot bakgrund av ovan är Välfärd skolas förslag att Hästhagens förskola, som tillhör 
Järlahöjdens rektorsområde, bör avvecklas under våren 2021 med sista dag för verksamhet 
den 31 juli 2021. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 21 januari 2021 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S)yrkade avslag på ärendet från Välfärd skola, samt att 
tjänstepersonerna återkommer med nytt förslag på renoveringskostnader efter översyn. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från Välfärd 
skola, och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från Välfärd 
skola.  
 
Votering begärdes och verksamhetsutskottet godkände följande beslutsgång: 
Ja för förslaget från Välfärd skola. 
Nej för Khashayar Farmanbars avslagsyrkande. 
 
För förslaget från Välfärd skola röstade Gunilla Grudevall-Steen (L), Helene Skantze (M), 
Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M). 
 
För Khashayar Farmanbars avslagsyrkande röstade Khashayar Farmanbar (S), Gunnel 
Nyman Gräff (S) och Mikael Carlsson (NL).  
 
Med 5 JA-röster mot 3 NEJ-röster beslutade verksamhetsutskottet i enlighet med förslaget 
från Välfärd skola.  
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet.  
 
Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
”Nackalistan reserverade sig mot förslaget till beslut i ärendet. Grunden för 
ställningstagandet var det mycket tunna och bristfälliga underlaget. Frågor man ställer sig är 
bl a: Varför har kommunen inte underhållit fastigheten löpande som alla fastighetsägare 
behöver göra för att slippa att plötsligt ställas inför beslut om nedläggning? Vad är det 
ekonomiska och praktiska underlaget på de mycket höga kostnaderna för t ex renovering 
av kök och andra ställen? Varför har det inte gjorts en löpande underhållsplan av 
fastigheten över tid? Varför får allmänheten och närmast berörd personal, barn och 
föräldrar inte veta om planen i god tid? Varför görs inte insatser i tid så att en uppskattad 
och älskad förskola får vara kvar? Eller gäller det, som i den berömda svenska tavlan av 
Peter Tillberg – Är du lönsam lille vän? – att bara stordriftsfördelar gäller även för små 
förskolebarn? Varför gjordes inte insatser i tid av utbildningsförvaltningen för att förbättra 
läget? Hur rimmar förslaget med mångfalds- och öppenhetsprincipen, också vad gäller 
förskoleverksamheten? Sist men inte minst, den demokratiska aspekten i hanteringen av 
ärendet med tydlighet, transparens, information i tid mm och medborgarens och 
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oppositionspolitikens möjligheter att agera har åsidosatts. Nackalistan känner igen mönstret 
från avvecklingen av Fisksätra skola som gick till på liknande sätt. Nackalistan är mycket 
kritiska till detta och reserverade sig.” 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Kristdemokraterna vill tydligt markera att vårt argument för att lägga ner förskolan inte 
handlar om att enheten är för liten. Det måste finnas, och det finns också, små förskolor 
som håller mycket hög kvalitet. Ska kommunen kunna möta människors olika behov så är 
det helt nödvändigt att det även finns små förskolor, eftersom alla barn varken trivs i eller 
utvecklas väl i stora grupper.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till Socialdemokraternas avslagsyrkande och 
yrkande om att man ska återkomma i ärendet med en plan för renovering av förskolan 
istället. 
Tyvärr har majoriteten gett verksamheten för snäva ramar för att kunna tänka långsiktigt. 
Barnunderlaget är tillfälligt bristfälligt för klara den ekonomi som är beslutad. Men vi vet 
att det inte kommer att dröja många år innan det kommer att finnas än större behov än 
bara denna förskola. Det är därför ett dåligt ekonomiskt beslut att lägga ner förskolan.” 
 
- - - -  
  



 
17 (27) 

 9 februari 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 7 KFKS 2021/114 

Ombyggnation Nacka seniorcenter Talliden 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutar att ge produktionsdirektören för Välfärd 
samhällsservice uppdrag att arbeta för en ombyggnation av Nacka seniorcenter Talliden. 
 

Ärende 
fortsatt god äldreomsorg med god ekonomi. Lokalerna är i dagsläget slitna och inte fullt ut 
anpassade för verksamhetens behov. Verksamheten har gått med ekonomisk förlust de 
senaste åren. För att kunna driva verksamheten effektivt framöver behöver lokalernas 
utformning anpassas samtidigt som antalet lägenheter utökas. 
 
Enheten för fastighetsförvaltning har tillsammans med fastighetsägaren och Välfärd 
samhällsservice arbetat fram underlag för en ombyggnation som både ökar antalet 
lägenheter från 47 till 59 lägenheter och förbättrar logistik och överblick. Den nya 
utformningen kommer bidra till bättre kundupplevelse och trygghet samt till ökad 
effektivitet i bemanningen. 
 
Under ombyggnadsperioden som bedöms pågå under 18 månader kommer en tredjedel i 
taget att stängas ner vilket kompenseras med hyressänkning för kommunen under 
byggtiden. Under byggtiden kommer verksamhetskostnaderna vara högre än intäkterna 
men det finansieras inom affärsområdet. Välfärd samhällsservice bedömer att 
verksamheten kommer att kunna drivas med god lönsamhet och kvalitet efter renoveringen 
trots att hyran höjs, detta tack vara det ökade antalet kunder och bättre utformning. 
Talliden är en attraktiv verksamhet som ligger centralt i Nacka och som erbjuder relativt 
låga hyror för de boende. 
 
Välfärd samhällsservice avser som ett första steg teckna en avsiktsförklaring med enheten 
för fastighetsförvaltning att inleda projekteringsarbeten för ombyggnation. Enheten för 
fastighetsförvaltning tecknar i sin tur motsvarande avtal med fastighetsägaren. Om 
projektet avbryts innan genomförande kommer verksamheten att behöva betala delar av de 
kostnader som projekteringen kostat, dock maximalt en miljon kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice, daterad den 25 januari 2021 
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Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslaget från Välfärd samhällsservice.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Välfärd 
samhällsservice – och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2021/96 

Sammanställning och redogörelse av anmälda händelser 
om eventuell kränkande behandling, höstterminen 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Ärendet innehåller en sammanställning och redogörelse över förskolor och skolors 
anmälningar till huvudmannen om händelser om diskriminering och kränkande behandling 
under höstterminen 2020. Ärendet visar att totalt 457 anmälningar lämnats under 
höstterminen 2020. 
 
Av statistiken framgår att samtliga 20 grundskolor har lämnat anmälningar, båda 
gymnasieskolorna men ingen av förskolorna. Det framgår också att andelen anmälningar 
(antal anmälningar i relation till antalet elever på skolan) varierar mellan de olika skolorna; 
från 0 procent till 28 procent. 
 
Den typ av kränkningar som är vanligast förekommande är verbala och fysiska och äger 
rum främst i skolmiljön. Det framgår av anmälningarna att kränkningar även sker skriftligt 
och visuellt genom sociala medier som exempelvis ”snapchat”. 
 
Majoriteten av de anmälda händelserna rör kränkande behandling som skolan vid 
anmälningstillfället inte bedömt handlar om diskriminering eller trakasserier enligt 
diskrimineringslagen. 
 
I ärendet betonas att antalet anmälningar som gjorts inte nödvändigtvis speglar antalet 
händelser i praktiken. Att vissa skolor har lämnat många anmälningar kan bero på väl 
inarbetade förankrade rutiner för att upptäcka och anmäla händelser om kränkande 
behandling. Att en skola lämnat få anmälningar kan bero att det inte förekommer 
kränkningar i så hög grad. Det kan även bero på att skolan inte har inarbetade rutiner för 
att upptäcka och anmäla händelser om kränkningar. 
 
Välfärd skolas verksamhetsstöd arbetar med uppsökande verksamhet under läsåret 
2020/2021. Syftet är att stödja de förskolor och skolor i arbetet mot diskriminering och 
kränkande behandling. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 21 januari 2021 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Välfärd 
skola – och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Det är bra att den här typen av sammanställningar görs och tillåter uppföljning såväl 
mellan skolor som över tid. Att ha processer och system på plats för att hantera incidenter 
löpande är ett bra sätt att öka elevernas trygghet och se till att tryggheten i grundskolorna 
ökar till kommunens uppsatta målnivå. Det är i sammanställningen uppenbart att skolor 
hanterar incidenter väldigt olika, har olika anmälningsbenägenhet och att rutinerna för 
hantering skiljer sig åt mellan kommunens skolor. Det här är ett område som behöver 
förbättras för att möjliggöra bättre uppföljning och göra eleverna tryggare på sikt. Detta är 
något vi har påpekat länge, vi vill att Välfärd Skola jobbar uppsökande gentemot skolor 
med få anmälda incidenter för att få på plats bättre rutiner för anmälan och hantering av 
incidenter. På motsvarande sätt behöver skolor med stor mängd kränkningar få stöd i sitt 
arbete för att hantera dessa och minska förekomsten.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att det i samband med rapporteringen av kränkningar även skall 
rapporteras hur mång av dessa man polisanmält. Det är idag väldigt svårt för oss att kunna 
se hur grova kränkningar som begås eftersom anmälningar klumpas ihop som de gör. Vi 
från Nackaistan skulle vilja se att man polisanmäler fler av de kränkningar som begås i 
skolan eftersom det på ett tydligt sätt både mot den kränkta och den som kränker skulle 
visa att lagarna gäller på skolan samt att kränkningar inte är accepterade. Jag har samtalat 
med barn som fått en hand uppkörd mellan skinkorna av en annan elev och en annan som 
blivit strypt så till den grad att han fruktade för sitt liv utan att skolorna polisanmält något 
av dessa händelser. Skulle en elev gjort något av detta emot en lärare så skulle det utan 
tvekan polisanmälts och vi från Nackalistan anser att alla elever borde skyddas på samma 
sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2020/947 

Motion – Nackas Naturskola 2.0 
Motion den 12 oktober 2020 av Lina Olsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att starta upp Naturskolan igen. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna inkommit med en motion om att igen 
starta upp Naturskolans verksamhet. I motionen föreslås även att Naturskolan ska ett 
utökat mandat att undervisa elever i klimatfrågan, att verksamheten ska vara kostnadsfri för 
skolorna samt att kostnaden och om lokalisering för verksamheten ska utredas. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
I utredning av en motion med förslag om att Naturskolan ska drivas av Välfärd 
samhällsservice har verksamheten sett över möjligheten för ett övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte har 
möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi utifrån rådande 
förutsättningar. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 14 januari 2021 
Bilaga  Motion – Nackas Naturskola 2.0 (NL) 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Andreas Andersson (S), bifall till 
motionens förslag.  
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade bifall till förslaget från Välfärd skola.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande mot Gunilla Grudevall Stens yrkande, och 
fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande 
om bifall till förslaget från Välfärd skola.  
 

Reservationer 
Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet och ingav följande:  
”Vad kan en Naturskola vara bra för? För de många barn, ungdomar och pedagoger som 
dels behöver komma ut i naturen på ett väl valt ställe, dels behöver fylla på sina praktiska 
och teoretiska kunskaper om naturen. Vi vet att många elever i Nacka som har kommit 
från andra länder inte är så välbekanta med den svenska naturen och den miljöhänsyn som 
behövs här. Därför är det viktigt att fortsätta driften av den uppskattade 
Naturskoleverksamheten men i en annan form än tidigare. I samband med att motionen 
kom upp så frågade Nackalistan flera seriösa företag med intresse för miljöfrågor om de 
skulle vara intresserade av att bidra ekonomiskt till finansiering av verksamheten och fick 
positiva svar. Vi kastar gärna över denna boll till kommunen och ser om det utifrån det 
perspektivet kunde startas en projektverksamhet med denna motion som bakgrund. Det 
kan väl inte vara så att man har stängt dörren helt för en sådan verksamhet och låter 
prestige gå före miljöperspektiv?” 
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall till motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 10 KFKS 2020/869 

Medborgarförslag om porrprevention 
Inkom den 23 september 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott förslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i medborgarförslaget utifrån det aktiva arbete som pågår 
i de kommunala skolorna samt den hemställan från Sveriges Kommuner och Regioner som 
givits in till regeringen om förtydligad lagstiftning när det gäller frågan om webbfilter inom 
skolväsendet 
 

Ärende 
Medborgarförslag som inkommit till kommunen vill att det införs åldersanpassad 
regelbunden porrkritisk undervisning och samtal med barn i kommunens skolor. 
Initiativtagaren föreslår att det ska installeras ett filter eller en teknisk lösning på 
kommunens digitala enheter och wifi-nätverk i verksamheter där kommunen är huvudman. 
Initiativtagaren föreslår även att det införs en porrfri policy om att det inte är acceptabelt 
att spela upp nätpornografi varken via kommunens nätverk, kommunens digitala enheter 
eller privat teknisk utrustning på de verksamheter där barn vistas och där kommunen är 
huvudman. 
 
Välfärd skola har under det senaste året fått flera förfrågningar kring förhållningssätt till så 
kallade porrfilter i skolan. I dagsläget finns det ingen forskning som visar att införandet av 
filter är ett fungerande verktyg för att skydda barn från exponering av olämpligt material, 
eftersom de inte alltid fångar upp material som är avsatt att hindras och kan istället riskera 
begränsa tillgång till material som inte är avsett. Välfärd skola undersöker och testar 
tekniska lösningar som ett komplement till samtal och vuxennärvaro, men de filterlösningar 
för nätverk som finns idag är inte effektiva eller ger inte en tillräckligt bra öppenhet för att 
kunna nyttja internets goda egenskaper. Orsaken är svårigheten att ringa in vad som ska 
bort och vad som ska vara kvar. De försök som Välfärd skola gjort med filter hittills, visar 
att de inte ger ett komplett skydd mot att ta del av oönskat material från internet. Välfärd 
skola använder idag en MDM-tjänst för att managera ipads samt Safe search på 
Chromebooks. Detta skapar ett visst skydd mot oönskat innehåll på internet. 
 
Under hösten 2019 och våren 2020 har Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) utrett 
och analyserat rättsläget gällande webbfilter i skolmiljöer och andra offentliga miljöer. Den 
analysen visar på stor komplexitet ur ett rättsligt perspektiv. En hemställan om 
förtydligande lagstiftning i frågan har därför skickats till regeringen. 
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Mot bakgrund av detta föreslås att förslaget i medborgarförslaget avslås, men det arbete 
som alltjämt pågår noteras. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 19 januari 2021 
Bilaga Medborgarförslag om porrprevention 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Välfärd 
skola – och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Mikael Carlsson meddelade att Nackalistan ej deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Hade jag fått yrka hade jag yrkat bifall medborgarförslaget.” 
 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Diskussionen om pornografi, i allmänhet och såsom den reflekteras i medborgarförslaget, 
kan delas upp i två olika aspekter: dels om och hur tillgången till pornografiskt material bör 
regleras, och dels hur synen på sexualitet formas och bör formas hos unga människor. Till 
detta kommer en svårlöst gränsdragningsproblematik – alla skildringar av erotisk karaktär 
kan rimligen inte bedömas lika, utan måste sättas i relation till sammanhang och målgrupp. 
Detta är ett problem för framtida lagstiftning och reglering att bita i, men i det följande 
antas en sunt förnuft-definition av porr som något de allra flesta känner igen när de ser det. 
När det gäller tillgången till porr så ställer sig Kristdemokraterna bakom åsikten att skolor 
och miljöer där barn vistas bör vara befriade från pornografiskt material. Detta både vad 
gäller oavsiktlig, frivillig som ofrivillig exponering för materialet. Det bör därför vara 
kommunens policy för alla sådana miljöer att dylikt material ej får exponeras, samt att 
avgörandet av vad som konstituerar pornografiskt material bör lämnas till de som ansvarar 
för miljön (det vill säga att det inte skall regleras i detalj i ett regelverk, utan endast 
intentionerna skall klargöras.) Vidare bör någon form av tekniskt hinder införas för att göra 
sådant material svårtillgängligt. Att sådana lösningar ofta har vissa brister är inte ett 
tillräckligt argument för att avstå från dem. Detta då de dels har en tydligt dämpande effekt, 
men också att sådana lösningar fungerar normativt – de utgör en tydlig markering från 
offentligt håll att en policy inte bara är ord, utan att pornografi är något samhället anser 
olämpligt för barn. Exakt hur sådana hinder, och till detta biträdande lagstiftning och 
reglering, bör utformas är en fråga som vi hoppas kommer att klargöras som resultat av 
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SKRs hemställan. Vi vill därför invänta denna, och att kommunen agerar i linje med dess 
resultat. I ett framtida regelverk bör man bland annat ta fasta på att i de kontrakt som barn 
och föräldrar skriver under när de lånar en skoldator vid terminsstart står att datorn endast 
får användas i skolsyften. 
Att hos den uppväxande generationen inympa en sund sexualsyn kräver en kontinuerlig 
och lyhörd närvaro i barnens liv - ett ständigt pågående samtal – vilket svårligen låter sig 
reduceras till användbart regelverk eller påbud om ”porrkritisk undervisning”. Det är ett 
ansvar som måste ligga hos familjen. Som synes vid läsning av den forskning initiativet 
refererar till innebär även forskningen i sig en normativ kodifiering av sexuella praktiker. 
Att diskutera sexuella framställningar, vare sig de är tydligt pornografiska eller ej, bör 
rimligen utgöra en del av sexualundervisningen i skolan, som ett komplement till 
föräldrarnas insatser. Därför menar vi att det inte är lämpligt att kommunen (tillika på 
enbart kommunala skolor) kommer med specifika påbud om ingrepp i den undervisning 
som regleras av skollagen.” 
 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Vi vill alla skydda barnen från en osund syn på sexualitet. Det mest grundläggande och 
viktigaste är samtalet med barn och unga som ska ge en sund syn på sexualitet och stärka 
dem i att ta kontrollen över sina kroppar. Ämnen som rör sex känns ofta tabubelagda och 
tyvärr har inte alla föräldrar som är bekväma med att föra ett samtal om sexualitet med sina 
barn, och inte heller alltid barn med sina föräldrar. Regeringen har alldeles nyligen beslutat 
att införa nya examensmål i lärarutbildningarna för att säkerställa att blivande lärare får 
kompetens att undervisa om sex och relationer. Det är mycket bra. Skolans 
sexualundervisning måste klara av att göra mycket mer än idag så att alla elever får den 
utbildning i ämnet de förtjänar. 
Den sexuella frigörelse som Sverige genomgick under senare delen av förra seklet har gett 
kvinnor större makt över sina kroppar och sin sexualitet. Det har utvecklat Sverige som en 
fri och inkluderande nation. Men allt har sin tid och barn ska inte utsättas för porr. Att 
exponeras för kommersiell porr tidigt i barndomen, vilket vi vet sker nu, kan skada och ge 
en sned bild av sexualitet på lika villkor, samtycke. Många ungdomar tror att de måste ställa 
upp på sådant de inte vill, för det är ”det normala”. Samtidigt bör vi vara vaksamma så att 
inte den diskussionen används för att begränsa synen på sexualitet som helhet och vrida 
tillbaka klockan för vuxna människor. Den kvinnliga frigörelsen och rätten till sexualitet är 
lika oförenlig med konservatismen och nymoralismen som eld är med vatten. 
Den tekniska ”quickfix” som med jämna mellanrum lyfts fram som den tulpanros som ska 
åtgärda problemet är det så kallade ”porrfiltret”. Det är en komplex fråga från många 
perspektiv. I teknisk mening finns inget som heter ”porrfilter”. Det handlar om 
innehållsfilter som ska kunna reagera på vissa sökord, förutbestämda webbplatser eller 
liknande för att blockera tillgång till viss information. Det kan argumenteras att det finns 
skäl att överväga att installera ett så kallat innehållsfilter för barn. Det skulle exempelvis 
kunna leda till en normerande effekt och fungera som ett budskap från vuxenvärlden. Men 
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för att en sådan handling ska kunna få effekt är det rimligt det sker som en del av en samlad 
nationell strategi snarare än att varje kommun använder egna lösningar med tveksam 
effektivitet.” 
 
- - - - - 
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§ 11 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
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